
entrevista sa 1 b 
marzo '05 

Els ciutadans pregunten a: 
Josep Baena, rector interí de Vesglésia Sant Vicenç 

66 A les escoles s'ha de 
potenciar més la cultura 

religiosa, que es coneguin 
millor les diferents religions 
Quina explicació dóna al baix 
índex de participació en els 
moviments solidaris de 
l'església de Mollet? No es 
repeteixen sempre els 
mateixos noms? 
La veritat és que això és una 
cosa certa, de la qual se n'ha 
parlat amb la gent de les 
entitats. S'intenta renovar, i de 
fet s'ha pogut fer a Càritas, a 
Justicia i Pau, a Cinco Pinós, 
posant gent nova. Hi ha petites 
renovacions, però la gent no es 
vol mullar a nivell social, no 
està mentalitzada que cal 
col·laborar i treballar un cop s'hi 
està a dins. Hi ha, això sí, molta 
participació en coses puntuals, 
com ha passat ara amb el 
tsunami, però per compromisos 
més llargs costa més; per això 
sembla que sempre siguem els 
mateixos. 

Al País Basc, l'Església va ser 
partícep del naixement d'ETA. 
Per què l'Església segueix el 
mateix camí que la política 
espanyola? A Catalunya, els 
bisbes volen separar-se de la 
Conferència Episcopal 
Espanyola. Els catòlics tenen 
diferents necessitats per la 
seva salvació a Catalunya que 
a la resta d'Espanya? 

Josep Baena arriba a Mollet del Vallès ara fa 5 anys, provinent de la 
parròquia del barri de Llefià de Badalona. El bisbe li va demanar que 
es desplacés a Mollet per la necessitat que hi havia de situar-hi un 
perfil determinat per treballar amb els joves. Des del passat mes de 
setembre substitueix a l'antic rector de Mollet a l'espera d'un rector 
nou; mentrestant ocupa, com ell mateix defineix, el càrrec de rector 
interí, un administrador parroquial. 

Crec que l'Església no ha 
d'entrar en política. Cal dir que 
el naixement d'ETA va ser en 
una època diferent a la nostra, 
època de repressió franquista... 
ETA buscava que el País Basc i 
l'Església es poséssin al lloc dels 
oprimits, per canviar les coses. 
Per tal que l'Evangeli sigui 
creïble per la gent necessitada 

cal recordar que a Jesús el van 
matar perquè no interessava al 
règim poKtic d'aleshores. Ara bé, 
el perill està en la radicalitat. 
L'Església ha de ser fidel al seu 
missatge. Cal anar a les arrels 
d'aquest missatge, però no 
arribar a radicahsmes. El que 
dic és que l'Església no ha de fer 
política sinó, a partir de 
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